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                            Z A P I S N I K 
 

 35. sjednice Povjerenstva za financije i proračun 
Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, 

 
održane 27. 11. 2008. godine, u vremenu od 10 do 13.30 sati 

 
Sjednici Povjerenstva nazočili su članovi: Sadik Bahtić, Lazar Prodanović, Velimir Jukić, Adem 
Huskić i Bajazit Jašarević. 
Sjednici nisu nazočili: Zlatko Lagumdžija, Salko Sokolović, Savo Erić i Drago Kalabić. 
Sjednici su također bili nazočni: Ruvejda Aliefendić - kordinatorica za ekonomsku politiku u 
Britanskom veleposlanstvu, Martin Boven - vođa DFID tima, Larisa Lisica - prevoditeljica, Zoran 
Brkić - viši stručni suradnik u Sektoru za odnose s javnošću Parlamentarne skupštine BiH, Jozo 
Križanović – zastupnik u Zastupničkom domu Parlamentarne skupštine BiH, Miro Galić - voditelj 
Odjela za financijsku reviziju Ureda za reviziju institucija BiH, Ranko Šakota - pomoćnik ministra 
za trezor BiH, Amela Hasanbegović - voditeljica odsjeka u Ministarstvu financija i trezora BiH, 
Aida Osmanović - stručna suradnica u Istraživačkom sektoru Parlamentarne skupštine BiH, te 
Željko Kosmajac - tajnik i Muhameda Abaz - stručna suradnica u Povjerenstvu.  
 
 
Za sjednicu je predložen sljedeći  
 
                     DNEVNI RED 
 

1. Razmatranje Prijedloga zakona o fiskalnim kasama - prva faza u povjerenstvu 
(predlagatelj: zastupnik Jozo Križanović); 

2. Razmatranje Zbirnog izvješća Povjerenstva o revizorskim izvješćima financijskog 
poslovanja institucija BiH za 2007. godinu, s prijedlogom zaključaka i sustavnih mjera, 
te prilozima 1, 2. i 3. Zbirnog izvješća; 

3. Razmatranje Nacrta smjernica o ulozi parlamentarnih povjerenstava za financije i 
proračun u procesu izrade proračuna (sačinitelj: DFID tim); 

4. Tekuća pitanja: 
- Dopis zaposlenica institucija BiH u vezi s prekidom isplate naknada za rodiljni 

dopust, zaprimljen  22. 10. 2008. godine; 
- Zahtjev Zadružnog saveza BiH za sufinanciranje iz proračuna institucija BiH iz 

stavke - Izravni transferi i rezerviranja - s koda 99991, zaprimljen 6. 11. 2008. 
godine. 

 
Jednoglasno je usvojen dnevni red i prijedlog člana Povjerenstva Velimira Jukića da točka 1. bude 
zadnja razmatrana na sjednici. 
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Ad-2. Razmatranje Zbirnog izvješća Povjerenstva o revizorskim izvješćima 

financijskog poslovanja institucija BiH za 2007. godinu, s prijedlogom 
zaključaka i sustavnih mjera, te prilozima 1, 2. i 3. Zbirnog izvješća 

 
Predsjedatelj Povjerenstva bio je mišljenja da je Zbirno izvješće o revizorskim izvješćima 
financijskog poslovanja institucija BiH za 2007. godinu dobro urađeno, sveobuhvatno i kvalitetno. 
Posebice se zahvalio predstavnicima DFID tima na tehničkoj i stručnoj pomoći koju su dali 
Povjerenstvu u proteklome razdoblju, prije svega tijekom razmatranja revizorskih izvješća o 
financijskom poslovanju institucija BiH.   
Željko Kosmajac, tajnik Povjerenstva, zahvalio se uime Ureda tajnika Povjerenstva 
predstavnicima DFID tima na iznimno korektnoj i kvalitetnoj suradnji koju su ostvarili u 
proteklome razdoblju. Također je upoznao nazočne sa sadržajem tri priloga uz Zbirno izvješće 
Povjerenstva o revizorskim izvješćima financijskog poslovanja institucija BiH za 2007. godinu. U 
Prilogu 1. dana su pojedinačna izvješća sa zaključcima za 45. institucija BiH i Izvješće 
Povjerenstva o obavljenoj reviziji Izvješća o izvršenju Proračuna institucija BiH za 2007. godinu. 
Prilog 2. sadrži pregled najčešće ponavljanih nalaza pri reviziji financijskog poslovanja institucija 
BiH u razdoblju 2005-2007. godine, dok Prilog 3. sadrži popis preporuka koje Ministarstvo 
financija i trezora BiH treba ugraditi u svoj Program izrade propisa i instrukcija za proračunske 
korisnike. Ured tajnika Povjerenstva je s DFID timom izradio tablične preglede realizacije 
revizorskih preporuka kojima su obuhvaćeni najbitniji podaci iz revizorkog izvješća za svakog 
proračunskog korisnika tijekom petogodišnjeg razdoblja, tj. od 2003. do 2007. godine. 
Povjerenstvo treba odlučiti hoće li Zastupničkom domu uz pojedinačna izvješća Povjerenstva 
dostaviti i tablične preglede realizacije revizorskih preporuka za svakog proračunskog korisnika. 
Adem Huskić konstatirao je da je u 2007. godini vidljiv i ohrabrujući porast revizorskih 
„pozitivnih mišljenja“ za institucije BiH te nema primjedaba na predloženo Zbirno izvješće za 
2007. godinu. Jedan od najčešće spominjanih nalaza revizora odnosi se na slabosti u primjeni 
propisa iz područja javnih nabava, pa je u tom smislu potrebno izraditi prijedlog izmjena i dopuna 
Zakona o javnim nabavama ili novi prijedlog zakona o javnim nabavama.  
Velimir Jukić istaknuo je kako je postignut značajan napredak svih institucija BiH u poštovanju 
zakona i procedura financijskog poslovanja te je potrebno posvetiti posebnu pozornost 
institucijama koje su dobile revizorsko mišljenje s rezervom, sve u svrhu otklanjanja nedostataka u 
poslovanju i dosljednog postupanja po revizijskim preporukama. Također, Vijeće ministara BiH  u 
idućem se razdoblju treba očitovati o pitanju prava zaposlenika institucija BiH na usluge 
kolektivnog osiguranja, kako se ne bi ponavljali nalazi revizora glede kolektivnog osiguranja.    
Bajazit Jašarević bio je mišljenja da je postignut ozbiljan napredak u raspolaganju javnim 
sredstvima, što je vidljivo po revizorskim izvješćima Ureda za reviziju iz proteklnih godina. Uvjet 
za daljnji napredak u raspolaganju javnim sredstvima jeste donošenje novog zakona o javnim 
nabavama koji treba biti usuglašen s direktivom EU o javnim nabavama. Potrebno je posebice 
podcrtati donošenje novoga zakona o javnim nabavama, kojemu obvezno treba predhoditi javna 
rasprava. Novi Zakon o plaćama i naknadama u institucijama BiH jasan je i dobar te institucije 
neće raditi greške koje su imale ranije u vezi s raznim vrstama naknada. Povjerenstvo treba  
sugerirati Vijeću ministara BiH i Parlamentarnoj skupštini BiH usvajanje načela realnog 
planiranja u popuni broja zaposlenika institucija BiH, a ne načelo potrebnih zaposlenika. Velika je 
razlika između potrebnih zaposlenika i onih koje možemo zaposliti, i to je osnovni razlog što se 
gubi učinkovitost u održavanju proračuna. Također je uvjeren da je sve manje propusta u 
financijskom poslovanju institucija BiH koji su predmeti Tužiteljstva BiH, a više je propusta 
unutar institucija koji su predmet stegovne, radne i moralne odgovornosti državnog službenika. 
Činjenica je da trenutačno nema odgovornosti državnih službenika u području planiranja i 
izvršenja proračuna, te poštovanja procedura javnih nabava, što je osnovni razlog za posvećivanje 
posebne pozornosti stegovnoj odgovornosti unutar institucije koja ne postupa prema revizorskim 
preporukama i iz godine u godinu ponavlja propuste. Na sjednicu Zastupničkog doma na kojoj će 
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se razmatrati revizorska izvješća trebalo bi pozvati predstavnike 16 institucija BiH koje su od 
Ureda za reviziju u prethodne dvije ili tri godine dobile mišljenje s kvalifikacijom „rezerva“. 
Lazar Prodanović istaknuo je kako je u odnosu na prošlu godinu postignut značajan napredak u 
razmatranju revizorskih izvješća, prije svega zahvaljujući usvojenim Smjernicama za pregled i 
analizu revizorskih izvješća, koje je sačinio DFID tim, kao novoj metodologiji za razmatranje 
revizorskih izvješća o financijskom poslovanju institucija BiH. Potrebno je izvidjeti postoji li 
mogućnost održavanja tematske sjednice na kojoj bi bila razmatrana revizorska izvješća institucija 
BiH za 2007. godinu, jer je to važno pitanje za financijsku stabilnost i trošenje javnih sredstava. 
Također, treba ispitati stupanj realizacije preporuka i zaključaka koje je usvojio Zastupnički dom 
po revizorskim izvješćima institucija BiH za 2006. godinu, te više inzistirati na stegovnoj 
odgovornosti u institucijama BiH koje iz godine u godinu ponavljaju propuste u financijskom 
poslovanju i ne postupaju po revizorskim preporukama.  
Predsjedatelj Povjerenstva predložio je Povjerenstvu da uz Zbirno izvješće za 2007. godinu usvoji 
dva zaključka. Prvim zaključkom predlaže se Kolegiju Zastupničkog doma da zakaže tematsku sjednicu na 
kojoj bi Dom razmatrao Zbirno izvješće za 2007. godinu, a drugim se zaključkom sugerira Zastupničkom 
domu da na sjednicu na kojoj će razmatrati Zbirno izvješće obvezno pozove 16 predstavnika institucija 
BiH koje su u protekle dvije ili tri godine dobile mišljenje s kvalifikacijom „rezerva“.  Ocijenio je dobrim 
zaključke Povjerenstva kojima se od Vijeća ministara BiH traži da do kraja tekuće financijske godine 
razmotri revizorska izvješća za 2007. godinu i kojim se Vijeće ministara BiH zadužuje da do kraja tekuće 
godine dostavi Prijedlog izmjena i dopuna Zakona o javnim nabavama ili novi prijedlog zakona o javnim 
nabavama. 
Povjerenstvo je u pojedničnim izvješćima za institucije BiH koje ponavljaju nalaze revizije dvije ili tri 
godine tražilo od menadžmenta da unutar institucije utvrdi stegovnu odgovornost i sačini akcijski plan za 
otklanjanje propusta i nedostataka navedenih u revizorskom izvješću za 2007. godinu.  
Nakon rasprave članovi su Povjerenstva jednoglasno usvojili Zbirno izvješće o revizorskim izvješćima 
financijskog poslovanja institucija BiH za 2007. godinu, s prijedlogom zaključaka i sustavnih mjera, te 
prilozima 1, 2. i 3. Zbirnog izvješća. Također jednoglasno su usvojili sljedeća dva zaključka: 
1. „Povjerenstvo predlaže Kolegiju Zastupničkog doma da, sukladno Planu Povjerenstva, na posebnoj 
sjednici Doma razmatra Zbirno izvješće s njegovim prilozima.“  
2. „Povjerenstvo predlaže Kolegiju Zastupničkog doma da na sjednicu Doma na kojoj će razmatrati Zbirno 
izvješće s prilozima obvezno pozove predstavnike 16 institucija BiH koje su u prethodne dvije ili tri godine 
dobile mišljenje s kvalifikacijom „rezerva“, a na koje je Ured za reviziju institucija BiH skrenuo 
pozornost.“  
To su sljedeće institucije: 

1. Ministarstvo obrane BiH 
2. Ministarstvo vanjskih poslova BiH 
3. Ministarstvo financija i trezora BiH 
4. Uprava za neizravno oporezivanje 
5. Ministarstvo za ljudska prava i izbjeglice BiH 
6. FIPA 
7. Ured za veterinarstvo 
8. Predsjedništvo BiH 
9. Institucija ombudsmana za ljudska prava BiH 
10. Povjerenstvo za očuvanje nacionalnih spomenika 
11. Služba za poslove sa strancima  
12. Glavno tajništvo Vijeća ministara BiH 
13. Ministarstvo vanjske trgovine  
14. Direkcija za civilno zrakoplovstvo 
15. Ministarstvo sigurnosti BiH 
16. Državna agencija za istrage i zaštitu. 
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Predsjedatelj Povjerenstva predložio je stanku radi nazočenja članova Povjerenstva premijeri 
spotova i kratkog filma „Enjoy Business Bosnia and Hercegovina“, u organizaciji Agencije za 
unapređenje stranih ulaganja u BiH (FIPA). Predsjedateljev je prijedlog jednoglasno usvojen.  
Povjerenstvo je nastavilo sjednicu u 12 sati.   
 

Ad-3. Razmatranje Nacrta smjernica o ulozi parlamentarnih povjerenstava za 
financije i proračun u procesu izrade proračuna (sačinitelj: DFID tim) 

   
Predsjedatelj Povjerenstva zahvalio se članovma DFID tima na izrađenim smjernicama o  
ulogama parlamentarnih povjerenstava za financije i proračun u procesu izrade proračuna, koje će u 
svakom slučaju pomoći Povjerenstvu u radu, posebice tijekom usvajanja proračuna.  
Martin Boven zahvalio se članovima Povjerenstva na uloženom trudu i naporu pri razmatranju 
revizorskih izvješća za 2007. godinu, te očitom i evidentnom napretku u radu Povjerenstrva. Dobro  
je što je Povjerenstvo uspjelo indentificiraati probleme u upravljanju javnim sredstvima. Smjernice  
o ulozi povjerenstava za financije i proračun u procesu izrade proračuna izrađene su s ciljem  
podrške povjerenstvima za provođenje njihovih nadležnosti u području pregleda planova proračuna 
institucija BiH. Ideja je da povjerenstva imaju aktivnu ulogu u proračunskom procesu i da se ne  
umanjuje uloga izvršne vlasti, koja treba pripremiti prijedlog proračuna. Smjernicama se predlaže  
da povjerenstva za financije i proračun izrade i predstave četiri izvješća o proračunskoj analizi. 
Konkretno, prvo izvješće Povjerenstvo treba izraditi do veljače tekuće godine i ono treba sadržavati 
njegova stajališta o pitanjima prioritetne potrošnje, fiskalne strategije i ekonomske politike. U 
drugom izvješću Povjerenstvo treba navesti što su proračunski korisnici poduzeli u smislu 
postupanja po revizorskim preporukama. Treće izvješće Povjerenstva je analiza i njegove preporuke 
u vezi s Dokumentom okvirnog proračuna institucija BiH i dostavlja se Parlamentarnoj skupštini 
BiH i Vijeću ministara BiH do 15. 9. kalendarske godine. Četvrto izvješće odnosi se na preporuke i 
analize Povjerenstva o prijedlogu proračuna Vijeća ministara BiH za institucije BiH. Cilj Smjernica 
je jačanje uloge povjerenstava za financije i proračun u procesu planiranja i izvršenja proračuna 
institucija BiH. Jačanje uloge Povjerenstva u proračunskom ciklusu može se očitovati u davanju 
savjeta pri izradi Fiskalne strategije i proračunskih politika BiH, davanju savjeta Ministarstvu 
financija i trezora i Vijeću ministara o daljnjim koracima proračunskih korisnika, kao odgovor na 
preporuke Povjerenstva u vezi s nalazima revizije, pregled i analiza usvojenog dokumenta okvirnog 
proračuna i analiza nacrta prijedloga godišnjeg proračuna.  
Nakon rasprave članovi Povjerenstva jednoglasno su usvojili Smjernice o ulozi parlamentarnih 
povjerenstava za financije i proračun u procesu izrade proračuna, koje je sačinio DFID tim.  
 
 Ad-1. Razmatranje Prijedloga zakona o fiskalnim kasama - prva faza u povjerenstvu 

(predlagatelj: zastupnik Jozo Križanović)   
  

 Predsjedatelj Povjerenstva upoznao je nazočne o dopisu Glavnog tajništva Vijeća ministara BiH 
od 12. 11. 2008. godine, kojim je obavjestio Povjerenstvo o urgenciji (požurnici) što ju je uputio 
Upravi za neizravno oporezivanje BiH, kao nadležnoj instituciji u BiH za davanje mišljenja o 
Prijedlogu zakona o fiskalnim kasama. Također, Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH je 
na 40. sjednici, održanoj 19. 11. 2008. godine, uvažio zahtjev Povjerenstva za produljenje roka za 
dostavu mišljenja i odredio da Povjerenstvo do 1. 12. 2008. dostavi mišljenje o Prijedlogu zakona. 
Drži kako se Povjerenstvo treba očitovati o Prijedlogu zakona o fiskalnim kasama u prvoj fazi u 
povjerenstvu. 

Ranko Šakota istaknuo je da je Uprava za neizravno oporezivanje BiH odgovorila i Ministarstvu 
financija i trezora BiH dostavila Mišljenje o Prijedlogu zakona o fiskalnim kasama, te da je 
Ministarstvo dana 13. 11. 2008. proslijedilo Mišljenje Vijeću ministara BiH. Pitanje fiskalnih kasa 
vezano je uz neizravne poreze i o ovome će pitanju raspravu voditi i Upravni odbor Uprave za 
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neizravno oporezivanje. U Republici Srpskoj poprilično je odmakao proces uvođenja fiskalnih 
kasa, te to pitanje treba riješiti. 

Velimir Jukić predlažio je ponovno tražiti produljenje roka za dostavu mišljenja o Prijedlogu 
zakona ako za to postoji poslovnička mogućnost. 

Željko Kosmajac, tajnik Povjerenstva, naveo je da je Kolegij Zastupničkog doma uvažio zahtjev 
Povjerenstva za produljenje roka za dostavu mišljenja o Prijedlogu zakona i produljio rok do 1. 11. 
2008. godine. Kako Vijeće ministara BiH u određenome roku do 1. 11. 2008. nije dostavilo 
mišljenje o Prijedlogu zakona, a po saznanju da je u tijeku izrada mišljenja, to je Povjerenstvo na 
34. sjednici jednoglasno donijelo zaključak kojim je ponovno odgodilo raspravu o Prijedlogu 
zakona, te uputilo zahtjev Kolegiju Doma za produljenje roka za dostavu mišljenja. Zastupnički 
dom Parlamentarne skupštine BiH je na 40. sjednici, održanoj 19. 11. 2008. godine, uvažio zahtjev 
Povjerenstva za produljenje roka za dostavu mišljenja i odredio da Povjerenstvo do 1. 12. 2008. 
dostavi mišljenje o Prijedlogu zakona. Navedenom odlukom Zastupničkog doma ispoštovane su 
odredbe Poslovnika Zastupničkog doma i nema poslovničke mogućnosti za traženje novog 
produljenja roka za dostavu mišljenja, te se Povjerenstvo treba očitovati o Prijedlogu zakona u prvoj 
fazi u povjerenstvu. 

Jozo Križanović kazao je kako je uvođenje fiskalnih kasa jedan od bitnih uvjeta za učinkovitu 
primjenu Zakona o porezu na dodanu vrijednost, što će dovesti do povećanja naplate poreza na 
dodanu vrijednost i porasta priljeva sredstava u proračun. Provedbom ovoga Zakona bio bi 
omogućen objektivan uvid u promet proizvoda, značajno bi se suzbila siva ekonomija i olakšao rad 
poreznim službama. Učinci primjene Zakona omogućili bi realniju osnovu za vođenje porezne 
politike. 

 Bajazit Jašarević predložio je Povjerenstvu da se na današnjoj sjednici očituje  o načelima 
Prijedloga zakona, navodeći da je on za donošenje Zakona o fiskalnim kasama. 

Adem Huskić smatra kako je Povjerenstvo bilo dovoljno strpljivo i na ovoj se sjednici treba 
očitovati o Prijedlogu zakona u prvoj fazi u povjerenstvu. 

Lazar Prodanović drži potrebnim sačekati mišljenje Vijeća ministara BiH radi usvajanja 
Prijedloga zakona o fiskalnim kasama u Zastupničkom domu. 

Nakon kraće rasprave Povjerenstvo je, s tri glasa „za“, jednim glasom „protiv“ i jednim 
„suzdržanim“ glasom: 

- prihvatilo načela Prijedloga zakona o fiskalnim kasama, 

- ponuđeni tekst Prijedloga zakona uputilo u daljnju zakonodavnu proceduru. 

Ad-4. Tekuća pitanja 
 
Predsjedatelj Povjerenstva upoznao je članove Povjerenstva s dopisom zaposlenica institucija 
BiH u vezi s prekidom isplate naknade za rodiljni dopust. 
Ranko Šakota naveo je kako je na prošloj sjednici upoznao Povjerenstvo s aktivnostima koje je 
glede ovoga pitanja poduzelo Vijeće ministara i Ministarstvo financija i trezora, te da je  Vijeće 
ministara usvojilo Informaciju o problemu primjene Zakona o plaćama i naknadama u 
institucijama BiH. Jedan dio Informacije odnosi se na probleme vezane uz naknade za rodiljni 
dopust. Vijeće ministara BiH je glede ovoga problema usvojilo određene zaključke, koje je 
Ministarstvo financija i proračuna proslijedilo svim proračunskim korisnicima, uz napomenu da 
Ministarstvo financija i trezora treba donijeti instrukcije koje će biti obvezujuće za sve 
proračunske korisnike, a Vijeće ministara treba odrediti način na koji će rješiti problem rodiljnog 
dopusta. Mišljenja je da ovo pitanje treba rješiti sustavno i BiH treba uspostaviti određene fondove 
iz kojih će se isplaćivati naknade za rodiljni dopust. 
Bajazit Jašarević naglasio je kako je na prethodnoj sjednici Povjerenstva upoznat da Ministarstvo 
financija i trezora isplaćuje naknade za rodiljni dopust svim majkama koje imaju prebivalište u 
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kantonima Federacije BiH koji ne isplaćuju naknade po navedenoj osnovi. Također je u 
parlamentarnoj proceduri prijedlog izmjene Zakona o plaćama i naknadama u BiH, u dijelu kojim 
se reguliraju naknade za rodiljni dopust. Predlaže Povjerenstvu da uputi zahtjev domovima 
Parlamenta Federacije BiH u cilju pokretanja postupka za promjenu zakonske procedure kojom se 
reguliraju pitanja naknade za rodiljni dopust. 
Velimir Jukić ističe kako je ovo tipičan primjer različite zakonske regulative u BiH kojom se 
reguliraju prava rodilja na naknadu za rodiljni dopust. U tom je dijelu potrebno usklađivanje, no 
postavlja se pitanje - na kojim načelima? Koje standarde postaviti te hoće li se prema određenim 
standardima provoditi usklađivanje?. Jedno od rješenja ovoga pitanja predložio je g. Jašarević. 
Međutim, bolje je na temelju utvrđenih standarda provoditi usklađivanje na razini BiH, jer je to 
realan i ostvarljiv način rješavanja pitanja naknade za rodiljni dopust. Pitanje naknada za rodiljni 
dopust u nadležnosti je kantona u Federaciji BiH. Treba nastojati sustavno riješiti ovo pitanje na 
razini BiH, vodeći računa da prava rodilja ne budu ugrožena u smislu da naknada za rodiljni 
dopust ne smije biti niža od određenog minimuma koji će se odrediti na državnoj razini. 
Lazar Prodanović bio je protiv izmjena odredaba Zakona o plaćama i naknadama u institucijama 
BiH kojima se regulira rodiljni dopust, s napomenom da su kantoni u Federaciji BiH dužni 
uskladiti i regulirati ovo pitanje na jedinstveni način. Eventualna odluka Povjerenstva kojom se 
rodiljama zaposlenim u institucijama BiH isplaćuje naknada u iznosu od 100% od njihove ukupne 
plaće dok su na rodiljnom dopustu bila bi diskriminatorska u odnosu na 35.000 rodilja u BiH       
(procjena da BiH godišnje ima 36.000 rodilja) kojima bi se naknada isplaćivala na temelju 
kantonalnih propisa iz područja socijalne skrbi, jer kantoni na različit način utvrđuju isplaćivanje 
naknade rodiljama. Također je naveo primjer rodilje s Pala koja se fiktivno prijavila u Kanton 
Sarajevo samo da bi ostvarila pravo na mjesečnu naknadu koju imaju nezaposlene osobe s 
prebivalištem u Kantonu Sarajevo. Primjer je to kojim se ljudi u BiH trenutačno koriste, te se  
fiktivno prijavljuju i odjavljuju samo radi ostvarenja određenih prava.  
Nakon rasprave Povjerenstvo je, s četiri glasa „za“ i jednim „suzdržanim“ glasom, donijelo 
sljedeći zaključak: 
„Povjerenstvo zahtijeva od Vijeća ministara BiH da riješi pitanje naknade za rodiljni dopust 
ženama zaposlenim u institucijama BiH s prebivalištem u Federaciji BiH na državnoj razini u 
svrhu izjednačavanja naknada po ovoj osnovi među svim zaposlenicama institucija BiH.“  
Predsjedatelj Povjerenstva upoznao je nazočne sa zahtjevom Zadružnog saveza BiH za 
sufinanciranjem iz proračuna institucija BiH, iz stavke - Izravni transferi i rezerviranja - s koda 
99991. 
Amela Hasanbegović naglasila je da je Ministarstvo financija i trezora razmatralo zahtjev 
Zadružnog saveza BiH za sufinanciranjem iz proračuna institucija BiH, te da je Zadružnom savezu 
20. 11. 2008. upućen odgovor i instrukcije o načinu na koji će se financirati. Kako Zadružni savez 
BiH nije proračunski korisnik, ne može se financirati iz proračuna institucija BiH, što je regulirano 
Zakonom o proračunu institucija BiH. Navedenim je Zakonom propisano da se tijelo ili organ koji 
nema status proračunskog korisnika financira putem proračunskog korisnika u čijem je sastavu. 
Zadružni savez BiH neprofitna je organizacija i može se financirati sukladno članku 17. Zakona o 
financiranju institucija BiH, tako što će se iz tekućih pričuva dodjeljivati dotacijska sredstva za 
potporu neprofitnim organizacijama, a na osnovi javnog poziva resornog ministarstva - u ovome 
slučaju Ministarstva civilnih poslova - dok će odluku o financiranju donijeti Vijeće ministara BiH. 
Zadružni savez propustio je javni poziv u 2008. godini i treba se odazvati na javni poziv za iduću 
godinu kako bi mu bila dodijeljena dotacija. 
Bajazit Jašarević kazao je da Povjernstvo ne može podržati ovakvu vrstu zahtjeva.  
Nakon kraće rasprave Povjerenstvo je podržalo stajalište Ministarstva financija i trezora BiH, koje 
je zauzelo razmatrajući zahtjev Zadružnog saveza BiH za sufinanciranjem iz proračuna institucija 
BiH, iz stavke - Izravni transferi i rezerviranja, te će o tome obavijestiti podnositelja zahtjeva. 
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